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Dokończenie na str.  

Do tej pory kompetencje w sprawie 
wyznaczenia apteki dyżurującej miała rada 
powiatu, która corocznie uchwalała 
harmonogram dyżurów. Od 1 stycznia br. 
uprawnienie to zostało przekazane 
zarządowi powiatu.

Nowe przepisy zakładają, iż apteki 
dyżurujące powinny być wyznaczane 
w  p o w i a t a c h ,  m a j ą c y c h  s i e d z i b y 
w miastach liczących nie więcej niż 40 tys. 
mieszkańców. Jednocześnie wyłączono 
z  o b o w i ą z k u  w y z n a c z a n i a  a p t e k 
dyżurujących tzw. powiaty obwarzankowe, 
w tym powiat bydgoski, jako mający swoją 

Dokończenie na str. 5

Dyżury
aptek

Dokończenie na str. 4

Pierwszą uchwałą przegłosowaną na sesji 
rady miejskiej, która odbyła się 30 stycznia br. 
była odmowa stwierdzenia wygaśnięcia 
mandatu radnego, przewodniczącemu rady 
Bartłomiejowi Czakiemu. Uzasadnienie do 
projektu zaprezentował Tomasz Pacek, 
wiceprzewodniczący Komisj i  Skarg, 
Wniosków i Petycji.

Pod koniec grudnia ub.r. wojewoda 
zwrócił się o zbadanie i rozpatrzenie sprawy 
ewentualnej możliwości stwierdzenia 
wygaśn ięc ia  manda tu  B .  Czak iego . 
Postępowanie wyjaśniające przeprowadziła 
Komisja Skarg, Wniosków i Petycji. Na 
posiedzeniu komisji przewodniczący rady 
w s k a z a ł  n a  s z e r e g  o k o l i c z n o ś c i 
potwierdzających fakt jego nieprzerwanego 
od 2000 r. zamieszkania w Solcu Kujawskim. 

To właśnie Solec jego stałym miejscem 
zamieszkania. To tu ma swoje mieszkanie, 
w którym jest zameldowany na pobyt stały, to 
w Solcu pracuje i to w Solcu skupia się istotna 
część jego spraw osobistych takich jak 
chociażby korzystanie z podstawowej opieki 
zdrowotnej, czy wykonywanie praktyk 
religijnych. W uzasadnieniu do projektu 
uchwały można przeczytać również, że 
B. Czaki od 2018 r. jest przewodniczącym 
rady, z czym wiąże się szereg obowiązków, 
m.in. przygotowanie i prowadzenie sesji, 
udział w pracach komisji, podpisywanie 
dokumentów, jak również obowiązków 
r e p r e z e n t a c y j n y c h  z w i ą z a n y c h 
z  u c z e s t n i c t w e m  w  r ó ż n o r o d n y c h 
wydarzeniach takich jak uroczystości 

CUS zamiast MGOPS
Brzmi tajemniczo, ale zaraz wszystko się 

wyjaśni. Od 1 kwietnia Miejsko – Gminny 
Ośrodek Pomocy Społecznej przekształci się 
w Centrum Usług Społecznych. Tak więc po 
34 latach z mapy miasta zniknie instytucja, 
dotychczas odpowiadająca za działania 
związane z pomocą mieszkańcom, którzy 
z różnych powodów potrzebowali wsparcia. 
Instytucji już nie będzie, ale wszystko to, 
czym zajmuje się MGOPS przejmie Centrum 
Usług Społecznych (CUS).

Taką decyzję podjęli radni na ostatniej sesji 
uchwalając przekształcenie ośrodka pomocy 
społecznej w CUS właśnie. Został przyjęty 
statut nowej jednostki, tym samym rozpoczęła 
się procedura zmian organizacyjnych. 
O szczegółach rozmawialiśmy z dyrekcją 
MGOPS.

Jak usłyszeliśmy, początkowo zmiana miała 
nastąpić od 1 stycznia, jednak do urzędu 
marszałkowskiego wpłynęło tak dużo 
wniosków o dofinansowanie projektów 
przekształceniowych, że terminy ich oceny się 
wydłużyły. W grudniu ub.r. ukazała się lista 
wniosków, które otrzymają dofinansowanie, 
w tym projekt złożony przez naszą gminę. 
Najprawdopodobniej  w marcu będzie 

podpisana umowa. - Podpisałam protokół 
ustaleń negocjacyjnych, a całkowity koszt 
projektu będzie wynosił 4 mln 33 tys. zł. Z tego 

Dokończenie na str. 3

państwowe i samorządowe, koncerty, 
wystawy, spotkania, jubileusze, turnieje 
i zawody sportowe, imprezy okolicznościowe. 
W  w y j a ś n i e n i a c h  p r z e d  k o m i s j ą 
przewodniczący wskazał również, że wraz 
z rodziną aktywnie uczestniczy w życiu 
społecznym miasta. Od czerwca 2020 r. 
B.  Czaki  s ta ł  s ię  współwłaścic ie lem 
mieszkania w Bydgoszczy. Druga połowa jest 
własnością jego wujka, którym się opiekuje. 
Zatem mieszkanie w Bydgoszczy ma 
c h a r a k t e r  d r u g i e g o  m i e s z k a n i a , 
przeznaczonego na pobyt czasowy. Komisja 
na podstawie złożonych przez radnego 
B. Czakiego wyjaśnień oraz przedstawionych 
dokumentów us ta l i ł a ,  że  w okres ie 

Od 1 lutego br. apteki w Solcu 
Kujawskim zaprzestały pełnienie 
dyżurów w dzień wolny od pracy oraz 
w porze nocnej. Jest to skutkiem 
n o w e l i z a c j i  p r z e p i s ó w  P r a w a 
farmaceutycznego, która weszła w życie 
od 1 stycznia br.

LXXX SESJA RM

Będzie
strategia
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Pod koniec stycznia na urzędzie i 
b i b l i o t e c e  p o j a w i ł y  s i ę  t a b l i c e 
informujące o historii tych obiektów.

Dzięki temu każdy, kto zechce się w nią 
zagłębić dowie się, że zanim powstał 
gmach soleckiego ratusza, w tym miejscu 
stała szkoła katolicka. Kamień węgielny 
pod ratusz położono w 1890 r., a już 
w styczniu 1891 r. w budynku rozpoczęły 
urzędowanie władze miasta. Początkowo 
swoje siedziby miały w nim również 
policja i poczta.

Drugi obiekt, to obecne Centrum 
Aktywności i Edukacji, w którym mieści 
się Biblioteka Publiczna. Losy tego 
budynku były nieco bardziej urozmaicone. 
W czasie zaborów i przed II wojną 
światową mieścił się tu hotel, w czasie 
wojny i po niej, aż do 1989 r. działało kino. 
W latach 90. w sali kinowej była hala 
targowa, a w drugiej części mieściła się filia 
biblioteki dla dzieci. Od 2011 r. cały 
budynek zajmuje biblioteka. Oba obiekty 
znajdują się w gminnej  ewidencji 
zabytków.

W planach jest umieszczenie tablic na 
kolejnych budynkach między innymi na 
zabytkowych kościołach.

Podczas grudniowej sesji burmistrz mówiła na temat mieszkania przydzielonego 
przez gminę rodzinie z Ukrainy. Była to odpowiedź na pytanie Adama Michalaka zadane 
podczas wolnych głosów i wniosków. Relacjonując sesję napisaliśmy, że „uchodźca 

Potwierdziła ona, że tak jest w istocie. 
Następnie burmistrz podjęła decyzję 
o wypowiedzeniu umowy najmu. Na 
początku stycznia najemca wystąpił 
z prośbą o wycofanie lub wstrzymanie 
wypowiedzenia umowy. W dniu, kiedy do 
urzędu wpłynął ten wniosek, odbywało się 
posiedzenie komisji mieszkaniowej, która 
rozpatrzyła również to zagadnienie. 
J e d n o m y ś l n i e  p o d j ę ł a  d e c y z j ę 
o niewyrażeniu zgody na prośbę najemcy. 
W ślad za tym przygotowano pisemną 
odpowiedź i wysłano ją do wnioskodawcy. 

Gmina oczekuje na dobrowolne zdanie 
lokalu. Termin upływa 29 lutego. Jeśli to 
nie nastąpi, gmina rozpocznie procedurę 
o eksmisję.

Tablice odkrywają
historię miejsc

Wyjaśniamy

W pierwszym miesiącu 2024 roku KTP 
„Horyzont” Solec Kujawski zorganizował 
dwa rajdy dla miłośników turystyki 
pieszej. 13 stycznia odbyła się wędrówka 
północnymi obrzeżami Bydgoszczy. 
Część trasy wiodła przez teren Leśnego 
P a r k u  K u l t u r y  i  W y p o c z y n k u 
w Myślęcinku. Interesującym miejscem na 
trasie był kamień upamiętniający punkt, 
w którym przechodzi 18 południk. Co 
ciekawe, ten sam południk przebiega m.in. 
przez Sztokholm i Kapsztad. Korzystając 
z czarnego szlaku im. Doktora Stanisława 
Meysnera piechurzy dotarli do Smukały 
Dolnej. Znajduje się tam cmentarz 
upamiętniający polskie ofiary obozu 
przejściowego z lat 1941-1943. Warto 
dodać, że autorem pomnika znajdującego 
się przed wejściem na teren cmentarza jest 
artysta-rzeźbiarz z Solca Kujawskiego – 

Jerzy Buczkowski. Podczas pierwszej 
tegorocznej wędrówki turyści pokonali 
blisko 20 kilometrów. Podobny dystans 
liczył zorganizowany 28 stycznia rajd 
z Solca Kujawskiego do Nowej Wsi 
Wielkiej. W tym wypadku rajd był częścią 
większego wydarzenia, zorganizowanego 
przez Stowarzyszenie Rowerowa Brzoza w 
ramach 32. Finału Wielkiej Orkiestry 
Świątecznej Pomocy. W trakcie wędrówki 
piechurzy odwiedzili Rezerwat przyrody 
Łażyn, w którym ochronie podlega stary 
drzewostan sosnowy. Następnym ważnym 
punktem na trasie rajdu było miejsce, 
w którym znajdowała się kiedyś wieś 
Łażyn. Jest tam kamień z pamiątkową płytą 
upamiętniającą bł. Czesława Jóźwiaka. 
Meta rajdu znajdowała się przy siedzibie 
Ochotniczej Straży Pożarnej w Nowej Wsi 
Wi e l k i e j .  O d b y ł  s i ę  t a m  f e s t y n , 
przygotowany w ramach WOŚP. Na mecie 
uczestnicy otrzymali pamiątkowe medale, 
mogli także liczyć na ciepły posiłek. 
Dz ięku jemy wszys tk im za  udz ia ł 
w rajdach. Do zobaczenia na szlaku!

Łukasz Wojtecki

Styczniowe
rajdy

z Ukrainy otrzymał lokal jednopokojowy, 
ze względu na zły stan psychiczny jego 
żony (wojenna trauma). Jednak po 
powzięciu informacji, że ta osoba już 
w lokalu nie mieszka, gmina umowę 
wypowiedziała, a lokal został odzyskany.”

Na styczniowej sesji radny zwrócił 
uwagę, że błędnie poinformowaliśmy 
o odzyskaniu lokalu. Rzeczywiście, 
należało raczej napisać o rozpoczęciu 
procedury odzyskiwania mieszkania. 
Wyjaśniamy więc, jak wyglądały działania 
gminy i na jakim etapie są one obecnie. Na 
początku grudnia ub. r. po otrzymaniu 
informacji, że w lokalu mieszkają osoby 
nieuprawnione, pracownicy urzędu 
p r z e p r o w a d z i l i  w i z j ę  l o k a l n ą . 



3

OSIEDLE LEŚNE
21.02.2024 r. godz. 17.00
sala konferencyjna urzędu

SOŁECTWO PRZYŁUBIE 
22.02.2024 r. godz. 17.00

świetlica
OSIEDLE ROBOTNICZE

26.02.2024 r. godz. 17.00
sala konferencyjna urzędu

OSIEDLE STAROMIEJSKIE 
27.02.2024 r. godz. 16.30
sala konferencyjna urzędu
OSIEDLE TORUŃSKIE
5.03.2024 r. godz. 17.00

aula w Szkole Podstawowej Nr 1 
ul. Tartaczna 25

SOŁECTWO CHROŚNA
14.03.2024 r. godz. 17.00

świetlica 
SOŁECTWO KUJAWSKA 

11.03.2024 r. godz. 17.00
świetlica „Jagódka”

SOŁECTWO OTOROWO – 
MAKOWISKA

21.03.2024 r. godz. 17.00
świetlica „Makowianka”

OSIEDLE RUDY
21.03.2024 r. godz. 17.00
świetlica „Makowianka”

Terminy zebrań
mieszkańców

Sesję można śledzić na żywo – 
www.soleckujawski.pl zakładka e-
sesja. Tam również znajdują się 
materiały archiwalne.

Dokończenie ze str. 1

wykonywania mandatu radnego radny stale 
z a m i e s z k u j e  w  S o l c u  K u j a w s k i m . 
W analizowanym okresie nie dokonywał on 
żadnych zmian w zakresie deklarowanej 
liczby osób zamieszkałych w mieszkaniu 
w Solcu Kujawskim, opłacając na bieżąco 
wszelkie należności z tego tytułu. W Solcu 
koncentruje się jego życie prywatne, 
zawodowe oraz aktywność społeczna. Po 
p r z e p r o w a d z e n i u  p o s t ę p o w a n i a 
wyjaśniającego w sposób niebudzący żadnych 
wątpliwości ustalono, że B. Czaki stale 
zamieszkuje w Solcu Kujawskim, pod 
wskazanym adresem co przesądza o tym, że 
nie utracił prawa wybieralności.

W głosowaniu nie wziął udziału sam 
zainteresowany, a pozostali radni biorący 
udział w sesji, jednogłośnie byli za odmową 
wygaszenia mu mandatu radnego.

W kolejnej uchwale rada przyjęła 
s z c z e g ó ł o w y  t r y b  i  h a r m o n o g r a m 
opracowania strategii rozwoju gminy na lata 
2023 – 2030 (+). Burmistrz Teresa Substyk 
poinformowała, że pod pojęciem strategii 
należy rozumieć perspektywiczny plan, który 
określa strategiczne cele rozwoju, wytycza 

kierunki działania w postaci celów i zadań 
operacyjnych oraz wskazuje środki finansowe 
i ich źródła niezbędne do realizacji przyjętych 
celów i zadań. Strategia ma za zadanie 
zdiagnozować najważniejsze uwarunkowania 
i potrzeby rozwojowe oraz potencjał gminy. 
Przygotowanie strategii stwarza także 
możliwość zaangażowania w ten proces 
mieszkańców, organizacji pozarządowych, 
instytucji, przedsiębiorców i innych partnerów 
za in te resowanych  rozwojem gminy. 
Burmistrz przypomniała, w jaki sposób 
powstawały poprzednie strategie, mówiąc 
o warsztatach, wspólnym wypracowywaniu 
zapisów dokumentu dotyczących zadań 
planowanych do realizacji. W związku 
z wejściem w życie w 2020 r. nowelizacji 
ustawy o zasadach prowadzenia polityki 
rozwoju, nadającej nowy kształt systemowi 
s t r a t e g i c z n e g o  z a r z ą d z a n i a  k r a j e m 
i wprowadzającej nowe instrumenty polityki 
r e g i o n a l n e j ,  z a c h o d z i  k o n i e c z n o ś ć 
przystąpienia do opracowania projektu 
s t ra tegi i .  S t ra tegia  umożl iwia  także 
pozyskiwanie środków zewnętrznych na 
realizację zawartych w niej zadań. Według 
przyjętego harmonogramu projekt dokumentu 
ma być przedstawiony radzie w październiku 
tego roku.

Rada nie przychyliła się do wniosku 
w sprawie zwołania nadzwyczajnej sesji, na 
której miałaby podjąć uchwały zmieniające 
system zarządzania Rzeczpospolitą Polską, 
o  c o  w n i o s k o w a ł  U r z ą d  C y w i l n e j 
i  Demokratycznej  Kontrol i .  Wniosek 
rozpatrzyła komisja skarg i wniosków, uznając 
go za bezzasadny, ponieważ rada nie ma 
kompetencji w zakresie wskazanym we 
wniosku.

Następny wniosek rozpatrzony przez 
komisję dotyczył powołania Gminnej Rady 
Seniorów. Komisja pozytywnie odniosła się 
do wniosku uznając, że utworzenie Gminnej 
Rady Seniorów pozwoli mieszkańcom – 
seniorom współuczestniczyć w procesie 
decyzyjnym, pobudzi aktywność obywatelską 
osób starszych w społeczności lokalnej. Radni 
przychylili się do tej argumentacji.

Hanka Stamm, dyrektor Miejsko – 
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 
p r z e d s t a w i ł a  p r o j e k t  u c h w a ł y 
o przekształceniu MGOPS w Centrum Usług 
Społecznych. Radni uchwalili statut CUS, 
który rozpocznie działalność od 1 kwietnia br.

W kolejnej uchwale rada przyznała medal 
za zasługi dla Solca Kujawskiego Małgorzacie 
Niedźwiedzkiej. Wniosek o uhonorowanie 
tym wyróżnieniem złożył burmistrz, który 
podkreślił, że M. Niedźwiedzka dała się 
poznać jako wybitny pedagog, lokalna 
p a t r i o t k a ,  b i o r ą c a  z a w s z e  u d z i a ł 
w uroczystościach patriotycznych i lokalnych. 
Wniosek był rozpatrywany przez komisje stałe 
r ady  i  zos ta ł  p rzez  n ie  pozy tywnie 
zaopiniowany.

W wolnych głosach i wnioskach radni 
poruszyli następujące zagadnienia: przetarg 
i umowa na sprzedaż gruntów w Parku 
Przemysłowym spółce K7 Logist ics , 
zaskarżenie decyzji środowiskowych, 
naprawa nawierzchni ul. Targowej, błędnej 
informacji o mieszkaniu dla uchodźcy 
z Ukrainy (Adam Michalak); pomalowanie 
b i a ł y c h  p a s ó w  n a  s k r a j u  j e z d n i  n a 
nowowybudowanym odcinku ul. Kujawskiej 

(Marzanna Szewczyk); ponowienie wniosku 
o włączenie do pakietu Telewizji Solec TV 
Republika (Alicja Żaguń); uzupełnienie 
ubytku w chodniku na skrzyżowaniu ul. 
Rolnej z ul. Polną, przygotowania do pomocy 
mieszkańcom w raz ie  ewentualnych 
podtopień, informacja na temat budowy drogi 
ekspresowej S10 (Beata Kołota); dyżury 
aptek (Tomasz Pacek).

Burmistrz poinformowała, że zgodnie 
z wcześniejszymi zapowiedziami stawiła się 
29 grudnia ub. r. w kancelarii notarialnej 
w celu podpisania aktu notarialnego z firmą 
K7 Logistics, która wygrała przetarg na zakup 
gminnych trenów na Parku Przemysłowym. 
Ponieważ przedstawiciel firmy nie pojawiła 
się, notariusz potwierdził, że nie doszło do 
spisania aktu notarialnego z uwagi na 
niestawiennictwo przedstawiciela firmy. 
W  z w i ą z k u  z  t y m  w a d i u m  z o s t a ł o 
przeksięgowane zgodnie z obowiązującymi 
przepisami. Firma natomiast przysłała pismo 
z  in fo rmac ją  o  da l sze j  chorob ie  j e j 
przedstawiciela. T. Substyk dodała, że gmina 
zakończyła tym samym procedurę związaną 
z tym przetargiem. O zaskarżeniu przez dwie 
osoby fizyczne decyzji środowiskowych 
mówiły Małgorzata Szalewska i Paulina 
Popielewska, radcy prawni. Samorządowe 
Kolegium Odwoławcze utrzymało w mocy 
decyzję gminy. Również została oddalona 
przez Wojewódzki Sąd Administracyjny 
skarga na uchwalony plan zagospodarowania 
przestrzennego. Gmina otrzymała też 
informację o wniesieniu skargi na decyzję 
SKO, które będzie stroną przed sądem 
administracyjnym.

W miarę możliwości ul. Targowa będzie 
wyrównana. Projekt modernizacji ul. 
Kujawskiej nie przewidywał malowania 
skrajnych pasów, ale wszelkie uwagi można 
zgłaszać na piśmie w celu ich rozpatrzenia. 
Informację  dotyczącą TV Republ ika 
przekazano radzie nadzorczej TV Solec. 
Gmina jest zobowiązana i ma środki na 
zarządzanie kryzysowe, aby w razie 
wystąpienia powodzi móc podjąć działania. 
Jeśli chodzi o S10, na części odcinków prace 
się toczą, w części trwają postępowania 
sądowe związane z ochroną źródlisk, przez 
które ma przebiegać droga.

W tym punkcie Agnieszka Dorawa 
podziękowała w imieniu społeczności Szkoły 
Podstawowej nr 1 wszystkim, którzy 
przyczynil i  s ię do uhonorowania M. 
Niedźwiedzkiej medalem za zasługi dla 
naszego miasta. Tomasz Rudny, dyrektor 
SCK podziękował z kolei za udział w akcji 
WOŚP, a B. Kołota za szybkie postawienie 
ławek przy ul. Leśnej. Wiesław Kowalski 
natomiast podziękował wnioskodawcom za 
inicjatywę w sprawie utworzenia rady 
seniorów, a radzie za pozytywne rozpatrzenie 
wniosku. Zwrócił się też o możliwość 
d o fi n a n s o w a n i a  z a k u p u  r o w e r ó w 
elektrycznych,  jako al ternatywy dla 
samochodów.

O części z zagadnień poruszonych w tym 
punkcie obrad piszemy jeszcze wewnątrz 
numeru.

LXXX SESJA RM

Będzie
strategia
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z dofinansowania 3 mln 832 tys. Wkład własny 
201 tys. zł. Dofinansowanie jest na okres trzech 
lat i będzie pokrywało realizację dodatkowych 
usług.  Po tym czasie  Centrum Usług 
Społecznych będzie finansowane ze środków 
gminy, tak jak dotychczas MGOPS, z budżetu 
państwa i pieniędzy pozyskanych z Unii 
Europejskiej – tłumaczy Hanka Stamm, 
obecna dyrektor MGOPS, a od 1 kwietnia CUS.

Przekształcenie MGOPS w CUS nie 
oznacza więc likwidacji ośrodka pomocy 
społecznej, a przeniesienie do CUS ogółu zadań 
i zasobów pozostających w dyspozycji ośrodka 
w momencie jego przekształcenia.

Celem przyświecającym utworzeniu 
centrum była konieczność i chęć poszerzenia 
zakresu działalności na rzecz mieszkańców. Jak 
usłyszeliśmy, społeczeństwo się starzeje, 

pojawiają się w związku z tym nowe potrzeby, 
n i e z w i ą z a n e  w y ł ą c z n i e  z e  s t a t u s e m 
materialnym osób korzystających z usług.

- Zadania pomocy społecznej będą 
realizowane w ramach wyodrębnionego 
w  s t ruk tu rze  CUS zespo łu  do  sp raw 
realizowania zadań z zakresu pomocy 
społecznej, w którego skład wejdą pracownicy 
socjalni. Ich zadaniem będzie nadal wspieranie 
osób i rodzin znajdujących się w trudnej 
sytuacji życiowej. Podkreślę, że misja CUS 
wykracza  poza  świadczen ie  pomocy 
mieszkańcom spełniającym kryterium 
dochodowe. Celem centrum jest integracja, 
rozwój i poszerzenie usług społecznych, tak by 
stanowiły odpowiedź na konkretne potrzeby 
osób, rodzin, grup społecznych oraz ogółu 
mieszkańców – dodaje H. Stamm.

Obok rozwijania asystencji osobistej, 

zakres świadczonych usług poszerzy się 
o rozwój mieszkalnictwa treningowego, 
o wsparcie opiekunów faktycznych osób 
potrzebujących pomocy w codziennym 
funkcjonowaniu i ich otoczenia oraz osób 
doświadczających przemocy, o objęcie 
wsparciem w formie specjalistycznych usług 
opiekuńczych – usługa profilaktyczna 
pielęgniarki, o zapewnienie transportu 
w ramach usługi od drzwi do drzwi. W tym 
ostatnim wypadku osoby starsze będą mogły 
zamówić transport na przykład do przychodni 
czy do szpitala. Powstanie regulamin takiej 
usługi, a z chęci skorzystania z niej będzie trzeba 
poinformować z wyprzedzeniem. Usługa ta 
będzie odpłatna. Zakładany koszt to 50 gr za 
przejechany kilometr.

- Mieszkalnictwo treningowe będzie 
polegało na utworzeniu mieszkania dla osób 
młodych niepełnosprawnych, gdzie będą mogły 
nauczyć się samodzielnego życia, aby mogły 
same zamieszkać, same gospodarować, radzić 
sobie ze wszystkimi problemami. Z kolei 
wsparcie opiekunów skoncentruje się na ich 
szkoleniu i podnoszeniu kompetencji. Będą 
mogli łatwiej sprawować opiekę nad osobą 
chorą, czy niepełnosprawną. W planie są 
spotkania z opiekunką środowiskową, 
z pielęgniarką, z prawnikiem – dodaje Ilona 
Organiak, zastępca dyrektora MGOPS.

Przez ponad trzydzieści  lat  swojej 
działalności, ośrodek pomocy społecznej 
zabiegał o pozyskanie pieniędzy nie tylko 
z  g m i n y ,  a l e  r ó w n i e ż  z  p r o j e k t ó w 
finansowanych z budżetu państwa i z Unii 
Europejskiej. Iwona Konaszewska, zastępca 
dyrektora MGOPS podkreśla, że po zmianie 
także jednym z ważnych działań będzie 
pozyskiwanie środków zewnętrznych na 
prowadzenie działalności. Podkreśla także, iż 
szeroki wachlarz usług realizowanych obecnie 
przez MGOPS, będzie nadal zapewniany.

A jak będą wyglądały sprawy kadrowe po 
przekształceniu MGOPS w CUS? Wszyscy 
pracownicy zatrudnieni w MGOPS, mający 
umowy o pracę w dniu przekształcenia czyli 
1  k w i e t n i a ,  a u t o m a t y c z n i e  s t a j ą  s i ę 
pracownikami CUS.

Pojawią się dwa nowe stanowiska tj. 
organizator pomocy społecznej, który będzie 
kierował zespołem do spraw realizacji zadań 
z zakresu pomocy społecznej (obejmie je 
za s t ępca  dy rek to ra  I .  Konaszewska ) 
i organizator usług społecznych, który będzie 
kierował zespołem ds. usług społecznych. To 
stanowisko obejmie I. Organiak, także obecna 
zastępca dyrektora MGOPS. Na stanowiska 
koordynatora indywidualnych planów usług 
społecznych oraz organizatora społeczności 
lokalnej zostaną przesunięci dwaj pracownicy 
socjalni.

Do zadań koordynatora będzie należało 
m.in. przyznawanie i realizacja pojedynczych 
usług, a do organizatora – aktywizowanie 
i  w z m a c n i a n i e  p o t e n c j a ł u  w s p ó l n o t y 
samorządowej poprzez działania wolontaryjne, 
samopomocowe i sąsiedzkie.

CUS będzie ogłaszało konkursy na 
wykonanie konkretnych usług przez organizacje 
pozarządowe. W palecie działań będą też 
wydarzenia mające na celu organizowanie 
i aktywizowanie społeczności lokalnej.

Dofinansowanie projektu przekształcenia 
MGOPS w CUS jest w ramach programu 
Fundusze Europejskie dla Kujaw i Pomorza na 
lata 2021 – 2027.

Zbigniew Stefański

Dokończenie ze str. 1

CUS zamiast MGOPS
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„W związku z tragedią, która nas spotkała pod koniec ubiegłego roku chcielibyśmy 
bardzo podziękować wszystkim mieszkańcom naszego miasta, i nie tylko, za pomoc, którą 
nas obdarzyli i dobre serca, które nam okazali. W szczególności chcielibyśmy 
podziękować: Firmie SOLBET, szefostwu i załodze sklepów SUKCES, OSP Solec 
Kujawski, OSP Potulice, dyrekcji OSiR, dyrekcji i zespołowi SP nr1, dyrekcji i zespołowi 
ZSOiZ, Urzędowi Miejskiemu oraz całej rodzinie i przyjaciołom. To dzięki wam 
wszystkim nasza rodzina znowu się uśmiecha. DZIĘKUJEMY.”

Agnieszka, Adam, Bartek i Zuzia Zboraccy  

To szczęśliwy finał tej jakże trudnej 
sytuacji. A tak krótko zrelacjonowała ją 
pani Agnieszka:

- W dniu 27 grudnia 2023 roku wybuchł 
pożar w pokoju naszej córki. Rozwijał się 

bardzo szybko, ale pomoc straży również 
była błyskawiczna. Zniszczeniu uległo całe 
poddasze tzn. pokoje naszych dzieci, 
a w szczególności pokój córki. W dniu 
pożaru pierwsi, którzy przyjechali do nas, 

to moje szefostwo (właściciele sklepów 
Sukces) i to oni byli przy mnie i moich 
dz i ec i ach  p rzez  ca ły  czas  akc j i . 
Wiadomość o naszej tragedii rozeszła się 
błyskawicznie, bo już następnego dnia 
znajomi i nieznajomi dzwonili do nas 
z chęcią pomocy, co dało nam „kopa” do 
tego, żeby się nie poddawać. Urząd miasta 
z dyrekcją OSiR zapewnili dach nad głową 
udostępniając pokój w hotelu. Później 
lawinowo szła pomoc z każdej strony, 
r ó ż n y c h  fi r m ,  j a k  r ó w n i e ż  o d 
mieszkańców, za co jesteśmy ogromnie 
wdzięczni. Dzięki firmie pana Sebastiana 
Suplickiego w tej chwili moje dzieci, jak 
i my również, mamy odbudowany dom.

Jak widać są w nas pokłady dobroci, do 
których w takich momentach potrafimy 
s i ęgać  i  dz i e l i ć  s i ę  t ym dob rem 
z potrzebującymi.

Zdjęcia udostępnili państwo Zboraccy.

Dobrzy ludzie
zawsze pomogą

Dyżury aptek

siedzibę w sąsiadującym mieście na 
prawach powiatu. W związku z tym zarząd 
p o w i a t u  b y d g o s k i e g o  n i e  b ę d z i e 
podejmował uchwały o wyznaczeniu aptek 
pełniących dyżury na terenie powiatu 
bydgoskiego, w tym Solca Kujawskiego na 
rok 2024.

O dyżurach aptek szerzej mówiła 
podczas ostatniej sesji rady miejskiej 
burmistrz Teresa Substyk. Poinformowała 
o dwóch spotkaniach dotyczących 
funkcjonowania aptek w porze nocnej, 
przedstawiła zmienione zapisy Prawa 
farmaceutycznego. Wynika z nich, że 
r o z k ł a d  g o d z i n  p r a c y  a p t e k 
ogólnodostępnych znajdujących się na 
terenie powiatu jest dostosowany do 
potrzeb ludności tego powiatu i pozwala na 
rea l i zac ję  p rzez  t e  ap tek i  zadań , 
w szczególności przez pełnienie dyżurów 
w dzień wolny od pracy oraz dyżurów 
w porze nocnej, z wyłączeniem powiatu 
mającego swoją siedzibę w sąsiadującym 
mieście na prawach powiatu (czyli tak jak 
w wypadku powiatu bydgoskiego). Apteki 
mogłyby pełnić dyżury w dni wolne od 
pracy (sobota jest traktowana jako dzień 
roboczy) czyli w niedziele i inne święta 
państwowe bez przerwy przez kolejne 
4 godziny zegarowe między godzinami 
10.00 i 18.00. Dyżurem nocnym jest dyżur 
pełniony przez aptekę ogólnodostępną bez 
przerwy przez kolejne 2 godziny zegarowe 
między godzinami  19.00 i  23 .00. 
Wy z n a c z e n i e  a p t e k i  d y ż u r u j ą c e j 
w wypadku powiatu bydgoskiego jest 
dobrowolne i zarząd powiatu nie wskaże 
takiej w naszym mieście.  Ponadto 
z rozmów z aptekarzami jasno wynikało, że 
zainteresowanie klientów zakupami 
farmaceutyków w czasie  dyżurów 
pełnionych przez apteki, było niewielkie. 

Dzisiaj, kiedy po poradę lekarską w dni 
wolne i w porze nocnej udajemy się do 
Bydgoszczy, to również w tamtejszych 
ap tekach  możemy zaopa t rzyć  s i ę 
w niezbędne leki.

Sytuacja wygląda tak, że dotychczas 
apteki nie miały płacone za dyżury, a dziś 
dyżury będą płatne, jednak nie można już 
zobowiązać aptek do ich pełnienia.

Radny Tomasz Pacek zwrócił uwagę, 
że jego zdaniem nadal obowiązuje uchwała 
rady powiatu wyznaczająca dyżury. 
Następną sesję rady zaplanowano na 
7 lutego i ewentualna uchwała uchylająca 
dyżury uprawomocni się dopiero 21 lutego 
i do tego czasu, zdaniem radnego, apteki 
powinny dyżury pełnić.

Paulina Popielewska, radca prawny, 
poinformowała, że decyzje w sprawie 
dyżurów aptek nigdy nie były i nadal nie są 
zadaniem gminy, a ustawodawca uchylił od 
1 stycznia br. obowiązek sprawowania 
d y ż u r ó w  n a  t e r e n i e  p o w i a t ó w 
obwarzankowych. Zatem jest pewna 
rozbieżność w przepisach. Z jednej strony 
jest ustawa, z drugiej uchwała powiatu 
określająca terminy dyżurów. Jest również 
oświadczenie aptek, że od 1 lutego nie będą 
pełniły dyżurów.

Dokończenie ze str. 1
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Soleckie Centrum Kultury

WIELKA  ORKIESTRA
ŚWIĄTECZNEJ  POMOCY
Jak co roku Wielka Orkiestra Świątecznej 

Pomocy zagrała! Spotkaliśmy się w Soleckim 
Centrum Kultury, gdzie przez cały dzień 
odbywały się koncerty, pokazy i licytacje. 
Drodzy mieszkańcy Solca Kujawskiego – 
możemy być z siebie dumni – zebraliśmy 
kwotę – 110 478, 13 zł. Solecki sztab orkiestry 
kieruje podziękowania do wszystkich 
wolontariuszy oraz instytucji i osób, które 
wsparły działania Wielkiej  Orkiestry 
Świątecznej Pomocy organizacyjnie, czy 
w postaci przekazania przedmiotów na aukcje.

POKAZ  BANIEK
Zapraszamy do SCK na ARTYSTYCZNY 

POKAZ BANIEK MYDLANYCH DLA 
DZIECI - 13 lutego br. o godz. 17.30. 
W programie między innymi: bańka ogniowa, 
zamykanie w bańce, bańki XXL i tysiące 

malutkich banieczek. A wszystko to przy 
pięknej, nastrojowej muzyce. Bilety w cenie 15 
zł do nabycia w kasie SCK oraz on-line przez 
www.sck-solec.com.

KONCERT  WALNENTYNKOWY
Soleckiego Centrum Kultury zaprasza na 

KONCERT WALENTYNKOWY pn. „Dla 
Ciebie” (15 lutego br. o godz. 18.00). Zaśpiewa 
Jakub Brzeziński przy akompaniamencie 
Sławomira Przybysza. Zaprezentuje się 
również Zespół "Three One" działający przy 
SCK. J. Brzeziński występował w SCK - latem 
ubiegłego roku podczas koncertu "Dla Ciebie, 
dla mnie ... romantyczny wieczór ... dla nas!". 

Od najmłodszych lat związany z muzyką. 
Uczestnik programu Szansa na Sukces, Opole 
2023. W domowym zaciszu tworzy własną 
muzykę oraz pisze teksty, które chciałby, aby 
poruszały nie tylko ciało ale i duszę. Bilety na to 
wydarzenie, w cenie 15 zł za osobę można już 

nabyć w kasie SCK oraz przez www.sck-
solec.com.

WIECZÓR  GIER
Szukasz ciekawych planów na wieczór 

z przyjaciółmi? Masz ochotę na niebanalną 
rozrywkę z  rodziną?  Zapraszamy na 
WIECZÓR GIER PLANSZOWYCH! Nie 
musisz  s ię  martwić o  przygotowanie 
planszówek – w SCK jest ich całkiem sporo. 
Jeśli jednak chcesz zabrać ze sobą swoją 
ulubioną grę - śmiało! Przyjemna atmosfera 
i dobre przekąski zapewnione. Do zobaczenia 
19 lutego b r. w godz. 18.00 – 21.00. Wstęp 
wolny.

KONCERT DLA DZIECI –
– „MUZYCZNE IGRASZKI”
Centrum kultury zaprasza wszystkie dzieci 

na koncert „Muzyczne Igraszki”. Zespół The 
Carrots zabierze was w podróż po Akademii 
Pana Kleksa -  nie zabraknie "Kaczki 
Dziwaczki", "Śpiącej Królewny" i "Na 
Wyspach Bergamutach", na których podobno 
żyje Kot w butach. Pojawi się także utwór 
z najnowszej ekranizacji - "Jestem Twoją 
bajką". Wszystkie piosenki przeplatane zostaną 
zabawami muzycznymi, a każdy chętny 
wyjdzie z koncertu z dużą liczbą kolorowych 
piegów (20 lutego br., godz. 17.30). Bilety 
w cenie 25 zł - do nabycia w Soleckim Centrum 
Kultury lub on-line przez www.sck-solec.com. 
16 lutego br. o godz. 17.00 w Kinie Kultura 
odbędzie się pokaz filmu „Akademia Pana 
Kleksa”. Wszyscy uczestnicy seansu będą 
mogli zakupić bilet na ten koncert w niższej 
cenie – 20 zł. Bilety w promocyjnej cenie będą 
dostępne wyłącznie w kasie SCK po okazaniu 
biletu z seansu kinowego.

KINO  KULTURA
9 LUTEGO 2024
17.00 – KOPCIUSZEK I KAMIEŃ ŻYCIA 

– animacja, przygodowy / od 6 lat / 87 min.
19.00 – WANDEA. ZWYCIĘSTWO 

ALBO ŚMIERĆ – historyczny, akcja / od 15 lat 
/ 100 min.

16 LUTEGO 2024
17.00 – AKADEMIA PANA KLEKSA – 

fantasy / od 7 lat / 127 min.
19.30 – NAGLE – dramat, thiller /  od 15 lat 

/ 114 min.

Zwiastuny i opisy filmów znajdziecie na FB 
Kino Kultura i www.sck-solec.com oraz na FB 
Soleckiego Centrum Kultury. Bilety do nabycia 
w punkcie SCK oraz on-line przez www.sck-
solec.com, zakładka bilety.

Szczególnie polecamy film: Wandea. 
Zwycięstwo albo śmierć to francuski hit 
kinowy! Nakręcona z rozmachem epicka 
opowieść o wielkim powstaniu ludowym 
przeciwko terrorowi rewolucji francuskiej, 
prześladowaniu duchowieństwa i Kościoła, 
w obronie tradycji i wiary katolickiej. Wandea. 
Zwycięstwo albo śmierć odkrywa niesłusznie 
pokrytą kurzem kartę historii. Jest hołdem dla 
dzielnego ludu wandejskiego, który dla obrony 
wolności i wiary poświęcił życie. Zemsta 
r e w o l u c j i  b y ł a  b o w i e m  o k r u t n a , 
a eksterminacja nie tylko mężczyzn, lecz także 
dzieci, kobiet, starców po upadku powstania 
nazywana jest pierwszym ludobójstwem 
w  historii. W 1984 roku Jan Paweł II 
beatyfikował 99. męczenników wandejskich 
z Angers zamordowanych z nienawiści do 
wiary. Historia dzielnych i wiernych Bogu 
powstańców wandejskich jest symboliczna.

Kulturalny przekładaniec
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Wydawca dwutygodnika: 

Urząd Miejski, ul. 23 Stycznia 7, 

86-050 Solec Kujawski.

Tel. 52 - 387 - 01 - 32

e-mail: rzecznik@soleckujawski.pl

Redaguje Zbigniew Stefański.

Druk:                     Józef Śmigaj,

Solec Kujawski.

Sport i rekreacja

Klub MLKS Badminton Solec Kujawski pragnie podziękować Panu Markowi Sałkowi 
Prezesowi firmy AUTOS oraz Radnemu Gminy Solec Kujawski Panu Adamowi 
Michalakowi, których wsparcie pomoże realizować nam cele i wyzwania, jakie przed sobą 
stawiamy w tym nowym sezonie. Dzięki takim osobom, które dostrzegają sport i przede 
wszystkim rozumieją, jak ważna jest pomoc dla tak małych klubów, mamy szansę na dalszy 
rozwój i możliwość prowadzenia treningów w takiej ilości, abyśmy mogli rywalizować 
z najlepszymi zawodnikami w kraju, a także na arenach międzynarodowych.

Mecz I ligi tenisa stołowego UKS Top 
Solec Kujawski – KS Darz Bór Karnieszewice, 
10 lutego (sobota), godz. 15.00;

Akcja bezpłatnych wejść do Parku 
Wodnego dla dzieci i młodzieży, 12 – 23 lutego;

Ferie na sportowo - Otwarty turniej piłki 
nożnej halowej (roczników 2011 i młodszych), 
13 lutego (wtorek), godz. 12.00;

Ferie na sportowo - Otwarty turniej piłki 
nożnej halowej (roczników 2009 - 2010), 15 
lutego (czwartek), godz. 12.00;

Obóz sportowy – Mały Piłkarz Inowrocław 
(piłka nożna), 19 – 25 lutego;

Mistrzostwa Powiatu Bydgoskiego 
w piłce ręcznej dziewcząt  – Igrzyska 
Młodzieży Szkolnej, 27 lutego (wtorek), godz. 
10.00;

Mistrzostwa Powiatu Bydgoskiego 
w pi łce  ręcznej  chłopców  -  Igrzyska 
Młodzieży Szkolnej, 28 lutego (środa), godz. 
10.00.

Kalendarz
imprez

W dniu 32. Finału Wielkiej Orkiestry 
Świątecznej Pomocy w kompleksie Ośrodka 
Sportu i Rekreacji wszyscy chętni mogli 
skorzystać z bogatej oferty sportowych 
atrakcji. 

Od godzin porannych w Parku Wodnym 
miłośnicy długodystansowego pływania przez 
sześć godzin „zbierali” kilometry podczas 
akcji „Orkiestrowe pływanie”. Wyzwanie 
podjęło blisko 30 osób, łącznie przepływając 

60 kilometrów. Zadeklarowani wcześniej 
darczyńcy wsparli puszkę WOŚP w kwotach 
odpowiadających zebranemu wynikowi. 
W gronie sponsorów byli: firmy Klimat Solec, 
Meble Włoskie Design i FH Żelmet oraz 
radny Szymon Raczyński i Wojciech 
Lutowski, dyrektor OSiR.

Niemal równolegle niezawodni strażacy 
z Ochotniczej Straży przeprowadzali pokazy 
sprzętu ratowniczo-gaśniczego oraz sprzętu 
ratownictwa medycznego, a także tradycyjnie 
w akcji „Pierwszy oddech z OSP i OSiR”, na 
wytyczonych torach soleckiego basenu, 
n u r k o w a l i  z  c h ę t n y m i .  J a k  z w y k l e 
zainteresowania tą i innymi atrakcjami było 
duże. Ciepłe posiłki dla osób obsługujących 
imprezy zapewnił Bar u Justyny, natomiast 
n a g r o d y  d o  c a ł o d n i o w y c h  l i c y t a c j i 
przeznaczył Autos.

Od godziny 10.00 rozpoczął się również 
sportowy event pod nazwą „Graj w pingponga 
z Wielką Orkiestrą i UKS Top”, gdzie blisko 60 
osób rywalizowało w turnieju tenisa 
stołowego. Nagrody ufundowali Autos, 
Hubix, Enea Operator, Tessa-Dom i Madres. 
W trakcie zawodów odbył się finał licytacji 
pamiątek sportowych, podczas którego 
szczęśliwcy nabyli wiele unikatowych 
przedmiotów. Miłośnicy kolarstwa oraz 
biegania w pobliżu również „kręcili” swoje 
kilometry. Łącznie było ich 70, a dystanse 
które zebrali (360 km na trenażerach oraz 130 
km na bieżniach) zostały uhonorowane 

wpłatami do puszek przez partnerów 
wydarzenia – firmy Aljot, SolAir, Granit oraz 
Twoje Smaki. Koordynatorami imprezy byli: 
Łukasz Czarczyński, Sebastian Mędlewski 
oraz Waldemar Ostrowski z UKS Top.

Najmłodszą atrakcją eventu, od czterech 
lat, jest „Pomaganie przez morsowanie”, 
odbywające się w pobliskim Jeziorze 
Jezuickim. Morsowanie wsparła firma Roszak 
Chłodnictwo-Klimatyzacja, wpłacająca do 

puszki  okreś loną  kwotę  za  każdego 
morsującego, (a było ich tym razem aż ponad 
100), a także Zakłady Mechaniczne Solbet, 
które zapewniły rozgrzewającą zupę, 
przygotowaną przez solecki NaszBar.

W ramach finału WOŚP rozegrano także 
Otwarty turniej piłki nożnej halowej, w którym 
wzięło udział dziewięć drużyn. Z rywalizacji 
zwycięsko wyszła Unia IV, która w zaciętym 
finale pokonała FC Toronto 2:1. Trzecie 
miejsce przypadło zespołowi FC Drukpak. 
Królem Strzelców został Jarosław Trzciński 
(FC Toronto), z dorobkiem 6. bramek. 

Organizatorzy dziękują wszystkim, którzy 
spędzili tę niedzielę aktywnie oraz sponsorom 
i partnerom wydarzenia. Wszystkie sportowe 

akcje przeprowadzone tego dnia w soleckim 
kompleksie OSiR pozwoliły zebrać do 
oficjalnych puszek ponad 25 000 zł co jest 
sportowym rekordem.

Podziękowania należą się także KTR 
Torpedo, „Soleckim morsom”, młodzieży 
s o l e c k i e g o  Z e s p o ł u  S z k ó ł 
Ogólnokształcących i  Zawodowych , 
ofiarodawcom przedmiotów na licytacje 
i  wszys tk im  mi łośn ikom ak tywnego 
wypoczynku.

Finał WOŚP
na sportowo



Prosimy o przekazanie 1,5 %  
podatku dla Stowarzyszenia Rozwoju 
Solca Kujawskiego

KRS 0000059449

Serdecznie dziękujemy Państwu 
za wszystkie dotychczasowe wpłaty 
1,5% !

O t r z y m a n e  ś r o d k i 
wykorzystujemy rozsądnie, przede 
wszys tk im -  jako " inwestycję 

w młodzież" . Utworzyliśmy fundusz na Stypendia Rozwojowe dla 
uczniów i studentów zamieszkujących nasze miasto i gminę. Każdego 
roku przyznajemy od 3 do 5 stypendiów o czym informujemy na 
bieżąco na łamach Wiadomości z Ratusza oraz w innych mediach.

Zachęcamy - rozliczając dochody za 2023 r. - pamiętajmy 
o możliwości wpłaty na  konto SRSK,  KRS 0000059449, 
www.srsk.org.pl.

Każdy odpis się liczy! Drobne, wydawałoby się małe kwoty, dają w 
sumie tysiące dla naszych uczniów i studentów. Każdy z nas może w ten 
sposób wesprzeć zdolną młodzież!

Elżbieta Wysocka
prezes Stowarzyszenia Rozwoju Solca Kujawskiego

W poprzednim numerze pisaliśmy o zakupionych przez gminę domkach dla 
kotów. Na zdjęciu można zobaczyć jak wyglądają. Są one wykonane z desek 
o grubości 2 cm, ocieplone dwucentymetrowym styropianem i od wewnątrz 
także obite drewnem, malowane dwukrotnie drewnochronem. Dach jest 
drewniany jednospadowy, pokryty solidną papą wierzchniego krycia.

Dbajmy o zwierzęta
Jest zima, dni są chłodniejsze, padają deszcze i śniegi. Jeśli więc nasz pies 

na stałe przebywa i mieszka na zewnątrz domu, to zawsze przed zimą musimy 
upewnić się, że schronienie, jakie mu zapewniamy, dostatecznie ochroni go 
przed wilgocią, wiatrem i niskimi temperaturami.

Jesienią i zimą psy potrzebują szczególnie wygodnego i komfortowego 
miejsca, by uciec od deszczu, mrozu i śniegu, oraz zimnego i przenikliwego 
wiatru. Niezbędna jest zatem odpowiednio duża psia buda, porządnie 
zabezpieczona od spodu i wyłożona odpowiednią wyściółką.

Również w czasie upałów nasze czworonogi powinny mieć właściwą 
opiekę. Obligują nas do tego przepisy. Zgodnie z art. 9 pkt. 1 ustawy o ochronie 
zwierząt, kto utrzymuje zwierzę domowe, ma obowiązek zapewnić mu 
pomieszczenie chroniące je przed zimnem, upałami i  opadami 
atmosferycznymi, z dostępem do światła dziennego, umożliwiające swobodną 
zmianę pozycji ciała, odpowiednią karmę i stały dostęp do wody.



Wykaz miejsc przeznaczonych na bezpłatne umieszczanie plakatów i innych materiałów 
wszystkich komitetów wyborczych w wyborach do rad gmin, rad powiatów, sejmików 
województw i rad dzielnic m.st. Warszawy oraz wyborów wójtów, burmistrzów 
i prezydentów miast  zarządzonych na dzień 7 kwietnia 2024 roku na obszarze miasta i gminy 
Solec Kujawski

P r e m i e r  w y d a ł  2 9  s t y c z n i a 
rozporządzenie w sprawie wyborów 
samorządowych .  Za łączn ik iem do 
rozporządzenia jest kalendarz wyborczy. 
Przedstawia się on następująco:

do dnia 12 lutego 2024 r. – podanie do 
p u b l i c z n e j  w i a d o m o ś c i ,  w  f o r m i e 
obwieszczenia, informacji o okręgach 
wyborczych, ich granicach, numerach i liczbie 
radnych wybieranych w  każdym okręgu 
wyborczym oraz o wyznaczonej siedzibie 
terytorialnej komisji wyborczej dla wyborów 
do rad gmin, rad powiatów, sejmików 
województw i rad dzielnic m.st. Warszawy 
oraz  wyborów wójtów,  burmist rzów 
i prezydentów miast, 

–  z a w i a d o m i e n i e  o d p o w i e d n i o 
Pańs twowej  Komis j i  Wyborczej  lub 
w łaśc iwego  komisa rza  wyborczego 
o utworzeniu komitetu wyborczego;

do dnia 22 lutego 2024 r. – zgłaszanie 
komisarzom wyborczym kandydatów na 
członków terytorialnych komisji wyborczych;

do dnia 27 lutego 2024 r. – powołanie 
przez komisarzy wyborczych terytorialnych 
komisji wyborczych;

do dnia 4 marca 2024 r. do godz. 16.00 – 
u t w o r z e n i e  o b w o d ó w  g ł o s o w a n i a 
w zakładach leczniczych, domach pomocy 
społecznej, zakładach karnych i aresztach 
śledczych oraz oddziałach zewnętrznych 
takich zakładów i aresztów oraz ustalenie ich 
granic, siedzib i numerów,

– zgłaszanie terytorialnym komisjom 
wyborczym list kandydatów na radnych, 
odrębnie dla każdego okręgu wyborczego dla 
wyborów do rad gmin, rad powiatów, 
sejmików województw i rad dzielnic m.st. 
Warszawy;

do dnia 8 marca 2024 r. – podanie do 
p u b l i c z n e j  w i a d o m o ś c i ,  w  f o r m i e 

obwieszczenia, informacji o numerach 
i granicach obwodów głosowania oraz 
o  s i e d z i b a c h  o b w o d o w y c h  k o m i s j i 
w y b o r c z y c h ,  w  t y m  o  l o k a l a c h 
dostosowanych do potrzeb wyborców 
niepełnosprawnych, a także o możliwości 
g ł o s o w a n i a  k o r e s p o n d e n c y j n e g o 
i głosowania przez pełnomocnika,

– zgłaszanie komisarzom wyborczym 
kandydatów na członków obwodowych 
komisji wyborczych;

do dnia 13 marca 2024 r. – przyznanie 
przez Państwową Komisję Wyborczą 
jednolitych numerów dla list tych komitetów 
wyborczych, które zarejestrowały listy 
kandydatów co najmniej w połowie okręgów 
w wyborach do wszystkich sejmików 
województw;

do dnia 14 marca 2024 r. do godz. 16.00 
– zgłaszanie gminnym komisjom wyborczym 
kandydatów na wójtów, burmistrzów, 
prezydentów miast;

do dnia 15 marca 2024 r. – przyznanie 
przez komisarza wyborczego, wykonującego 
zadania o charakterze ogólnowojewódzkim, 
n u m e r ó w  d l a  l i s t  t y c h  k o m i t e t ó w 
wyborczych, które zarejestrowały co 
najmniej jedną listę kandydatów w wyborach 
do sejmiku województwa i nie został im 
przyznany numer przez Państwową Komisję 
Wyborczą;

do dnia 18 marca 2024 r. – przyznanie 
przez komisarza wyborczego numerów dla 
list tych komitetów wyborczych, które 
zarejestrowały co najmniej jedną listę 
kandydatów do rady powiatu i nie został im 
przyznany numer przez Państwową Komisję 
Wyborczą ani przez komisarza wyborczego 
wykonującego zadania o charakterze 
ogólnowojewódzkim,

– powołanie przez komisarzy wyborczych 
obwodowych komisji wyborczych;

od dnia 23 marca 2024 r. do dnia 5 
kwietnia 2024 r. do godz. 24.00 – nieodpłatne 
r o z p o w s z e c h n i a n i e  w  p r o g r a m a c h 
p u b l i c z n y c h  n a d a w c ó w  r a d i o w y c h 
i  t e lewizyjnych  audycj i  wyborczych 
przygotowanych przez komitety wyborcze;

do dnia 25 marca 2024 r. – podanie do 
p u b l i c z n e j  w i d o m o ś c i ,  w  d r o d z e 
rozplakatowania obwieszczeń:

a) terytorialnych komisji wyborczych 
o zarejestrowanych listach kandydatów na 
radnych,

b) gminnych komisji wyborczych 
o zarejestrowanych kandydatach na wójtów, 
burmistrzów, prezydentów miast,

–  zgłaszanie  zamiaru głosowania 
korespondencyjnego przez wyborców 
niepełnosprawnych, w tym za pomocą 
n a k ł a d e k  n a  k a r t y  d o  g ł o s o w a n i a 
sporządzonych w alfabecie Braille'a, oraz 
przez wyborców, którzy najpóźniej w dniu 
głosowania kończą 60 lat, 

– zgłaszanie zamiaru skorzystania z prawa 
do bezpłatnego transportu do lokalu 
wyborczego lub bezpłatnego transportu 
p o w r o t n e g o  p r z e z  w y b o r c ó w 
niepełnosprawnych oraz przez wyborców, 
którzy najpóźniej w dniu głosowania kończą 
60 lat, w gminie, w której w dniu wyborów nie 
funkcjonuje gminny przewóz pasażerski;

do dnia 28 marca 2024 r. – podanie do 
p u b l i c z n e j  w i a d o m o ś c i  i n f o r m a c j i 
o organizacji w gminach wiejskich lub 
miejsko-wiejskich, w dniu wyborów, 
b e z p ł a t n e g o  g m i n n e g o  p r z e w o z u 
pasażerskiego, o którym mowa w art. 37f § 1 
Kodeksu wyborczego;

do dnia 29 marca 2024 r. – składanie 
w n i o s k ó w  o  s p o r z ą d z e n i e  a k t u 
pełnomocnictwa do głosowania przez 
wyborców niepełnosprawnych oraz przez 
wyborców, którzy najpóźniej w dniu 
głosowania kończą 60 lat;

d o  d n i a  4  k w i e t n i a  2 0 2 4  r.  – 
p o i n f o r m o w a n i e  w y b o r c ó w 
niepełnosprawnych oraz wyborców, którzy 
najpóźniej w dniu głosowania kończą 60 lat, 
którzy zgłosili zamiar skorzystania z prawa do 
bezpłatnego transportu do lokalu wyborczego, 
o godzinie transportu w dniu głosowania;

w dniu 5 kwietnia 2024 r. o godz. 24.00 – 
zakończenie kampanii wyborczej;

w dniu 7 kwietnia 2024 r. godz. 
7.00–21.00 – głosowanie.

Kalendarz wyborczy

WYBORY SAMORZĄDOWE

Od roku szkolnego 2024/2025 Zespół 
Szkół Ogólnokształcących i Zawodowych 
w Solcu Kujawskim otwiera Liceum 
Ogólnokształcące dla Dorosłych. Naukę 
w nowej szkole będą mogli podjąć 
absolwenci zasadniczej szkoły zawodowej 
oraz branżowej szkoły I stopnia. Zajęcia 
będą prowadzone w systemie zaocznym, 
tzn. odbywać się będą w soboty i niedziele 
co dwa tygodnie. Szczegółowe informacje 
można uzyskać pod numerem telefonu 
508 480 271 lub w sekretariacie ZSOiZ 
przy ul. 29 Listopada 7.

Nowa
szkoła



PUNKTY KONSULTACYJNE m PUNKTY KONSULTACYJNE

W kolejnym odcinku naszej serii możemy zobaczyć główne wejście do Parku 
Miejskiego w Solcu Kujawskim. Co ciekawe, w latach 1926-1930 w pobliżu wejścia – 
po prawej stronie –  znajdowała się płyta Nieznanego Powstańca Wielkopolskiego. 
W 1930 roku płyta została przeniesiona w okolice miejsca, w którym obecnie 
znajduje się Rondo Burmistrza Antoniego Nawrockiego. Inną ciekawostkę może 
stanowić fakt, iż na widocznym w części centralnej postumencie – ustawionym 
między dwiema ławkami – znajdowały się przez pewien czas rzeźby przedstawiające 
zwierzęta, prawdopodobnie koty. W porównaniu do współczesnego widoku tego 
miejsca od razu rzuca się w oczy brak charakterystycznej sylwety pomnika 
„Bohaterom Walki i Zwycięstwa 1939-1945”. Pomnik autorstwa soleckiego 
rzeźbiarza Jerzego Buczkowskiego został odsłonięty 11 października 1973 roku. 
Prezentowana fotografia pochodzi z bogatej kolekcji pamiątek po soleckim fotografie 
– Bronisławie Krügerze, przekazanej do Muzeum Solca przez Kazimierza Stępnia.

Solec na starej fotografii (29)
Koleżance

Izabeli Tomczyk-Paczkowskiej 
najszczersze wyrazy współczucia

z powodu śmierci

Mamy

składają

Dyrekcja i pracownicy Miejsko-
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej

i Warsztatu Terapii Zajęciowej
w Solcu Kujawskim

Enea poinformowała, że 12 lutego br. 
w godzinach od 8.00 do 13.00 nie będzie 
prądu w miejscowości Makowiska: dz. 117/5, 
dz.  117/6,  dz.  117/7,  dz.  117/13,  ul . 
Wypaleniska 15, 79, dz. 79/1, dz. 127.

Brak prądu

P o d  k o n i e c  s t y c z n i a  b r.  w  s a l i 
konferencyjnej Muzeum Solca odbyło się 
kolejne spotkanie Klubu Kolekcjonera. 
Uczestnicy zaprezentowali zbiory m.in. 
z zakresu numizmatyki, filatelistyki, sztuki 
oraz kart kolekcjonerskich. Najmłodsi 
uczestnicy spotkania, w podziękowaniu za 
prezentację  swoich kolekcj i  zostal i 
nagrodzeni pamiątkowymi dyplomami. 
Kolejne spotkanie Klubu Kolekcjonera 
odbędzie się 23 lutego o godz. 16.00.

Klub
kolekcjonera
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